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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi történt a Hortobágy-Berettyó halállományával?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A Körösvidéki  Horgász  Egyesületek  Szövetsége,  mint  a  Hortobágy-Berettyó  és  Hármas-Körös
folyók  halgazdálkodási  (horgászati)  hasznosítója,  a  még  megmaradt,  menekülő  halállomány
védelme  érdekében  általános  horgászati  tilalmat  rendelt  el  2019.  június  16-án  a  Hortobágy-
Berettyón. Ennek oka, hogy vízminőségi problémákból adódó, jelentős mértékű halpusztulással járó
havária  helyzetet  észleltek  a  Hortobágy-Berettyó  folyó  teljes  szakaszán.
A szövetség a folyón levonuló fekete színű, kellemetlen szagú víz vizsgálata során megállapította,
hogy a  vízben  lévő  oldott  oxigén  mennyisége  szakaszonként  olyan  kritikusan  alacsony értéket
mutat,  amely  a  halak  (és  más  vízi  élőlények)  minimális  életfeltételeit  sem  elégíti  ki.
Mezőtúri  lakosként  a  problémát  észlelve  természetvédelmi  szakemberrel  egyeztettem,  aki  a
nagymértékű  halelhullással  járó  vízminőségi  problémák  valószínűsíthető  okaiként  az  alábbiakat
jelölte meg:

- Az utóbbi hetek esőzései miatt a hullámtérben lévő jelentős mennyiségű zöld növényzet víz alá 
került, amely a hirtelen jött kánikulai melegben pangani, rothadni kezdett.
- A gazdasági területekről beemelésre került a magas tápanyag tartalmú belvíz, amely további 
oxigéncsökkenést eredményezett.
- Ugyanakkor nem kizárható a szennyvíztisztító telepek felelőssége sem: forrásom állítása szerint a 
csatorna mentén lévő települések szennyvíztisztító telepei rendre alacsonyabb kapacitással bírnak, 
mint a befogadni szükséges tisztítandó vízmennyiség, így a szennyvíz egy része tisztítatlanul kerül a
Berettyóba.
- Egyesek ipari szennyezést is emlegetnek a csatorna felső szakaszán ezzel a környezeti 



katasztrófával kapcsolatban.

Egy biztos, a Hortobágy-Berettyó halállománya szinte teljesen kipusztult.

Kérdéseim  a  Berettyó  partján  élő,  közvetlen  környezetéért  aggódó  mezőtúri  lakosként:
Mi történt a Hortobágy-Berettyón?

Folynak-e vizsgálatok?

Vannak-e felelősök? Ha igen, mikor tudhatja meg ezt a szélesebb közvélemény?

Mit tesznek azért, hogy még egyszer ilyen nagyszabású környezeti katasztrófa ne következzen be?

Várom minden kérdésemre kiterjedő, érdemi válaszát!
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